
 
P R O T O K Ó Ł   VIII 

obrad VIII zwyczajnej  sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański, która 
odbyła się w dniu 26 września 2018 r., 

o godz. 1300  w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Pruszczu  
Gdańskim, przy ul. Grunwaldzkiej 20. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

W obradach uczestniczyło - 8 członków Rady Seniorów. 

Nieobecna - 1 osoba. 

Początek obrad: godz. 1300 

Zakończenie w  dniu 26 września 2018 r. godz. 1405.  

 Następnie powitał gości zaproszonych, których lista stanowi załącznik Nr 2  
do protokołu VIII. 

W szczególności powitał Panie; Krystynę Szulc i Teresę Karaś reprezentujące Sekcję 

Oddziału Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego w Pruszczu 

Gdańskim.  

        Proponowany porządek obrad VIII sesji Rady Seniorów I kadencji  

2016 – 2020 zwołanej przez Przewodniczącego Rady Seniorów Janusza Kulika, 

był w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański  

i stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Janusz Kulik – Przewodniczący Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański o godz. 1300  

otworzył obrady słowami: „Otwieram ósmą zwyczajną sesję Rady Seniorów 

Miasta Pruszcz Gdański”. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
 przedstawienie porządku obrad, 
 przyjęcie protokołu VII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański. 
 

2. Informacja o wprowadzeniu na terenie Miasta Pruszcz Gdański Programu 
Wsparcia Seniorów „Pruszczańska Karta Seniora 60+” – ref. Małgorzata Czarnecka 
– Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta Pruszcz Gdański. 
 



3. Dyskusja dot. projektu uchwały Rady Miasta Pruszcz Gdański w sprawie 
wprowadzenia „Pruszczańskiej Karty Seniora 60+”. 
 

4. Informacja dot. realizacji polityki senioralnej na terenie miasta Pruszcz Gdański – 
ref. Jerzy Kulka Zastępca Burmistrza ds. społecznych. 
 

5. Informacja odnośnie kwestii poruszonych we wnioskach Oddziałowej Sekcji 
Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego w Pruszczu Gdańskim - 
ref. Małgorzata Czarnecka – Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta Pruszcz 
Gdański i Jerzy Kulka – Zastępca Burmistrza ds. społecznych. 
 

6. Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na IV 
kwartał 2018 roku – Janusz Kulik Przewodniczący Rady Seniorów. 
 

7. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Janusz Kulik 

zapytał, czy  są  uwagi względnie propozycje zmian do proponowanego porządku obrad 

VIII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański, który stanowi załącznik Nr 

3 ?  

 Uwag nie zgłoszono.* 

VIII sesja Rady Seniorów przebiegała według następującego porządku: 

 
 
Ad. 1 - Sprawy regulaminowe: 

 przedstawienie porządku obrad, 
 przyjęcie protokołu VII zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

 
Ad. 2 - Informacja o wprowadzeniu na terenie Miasta Pruszcz Gdański Programu Wsparcia 
Seniorów „Pruszczańska Karta Seniora 60+” – ref. Małgorzata Czarnecka – Szafrańska 
Przewodnicząca Rady Miasta Pruszcz Gdański. 

Małgorzata Czarnecka – Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta Pruszcz Gdański 

poinformowała,  że rozmowy na temat wprowadzenia KARTY SENIORA dobiegły do końca. 

Wynikiem dokonanych ustaleń jest projekt uchwały przygotowywany na sesję Rady Miasta, która 

odbędzie się w dniu 3 października 2018 roku. Doceniając rolę, jaką seniorzy pełnią  

w społeczeństwie, podjęcie uchwały w tej sprawie stało się  w pełni uzasadnione. 

Na terenie Miasta Pruszcz Gdański zameldowanych jest 6 101 osób, które ukończyły 60 rok życia, 

co stanowi 21 % ogólnej liczby mieszkańców. 

Realizacja Programu Wsparcia Seniorów jest jednym z elementów polityki społecznej 

prowadzonej przez Gminę Miejską Pruszcz Gdański. Ma na celu stworzenie seniorom przyjaznego 



środowiska dla funkcjonowania i rozwoju w miejscu ich zamieszkania. Program będzie uprawniał 

osoby powyżej 60 roku życia do korzystania na preferencyjnych finansowo warunkach z oferty 

jednostek organizacyjnych i instytucji kultury Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański, a także 

podmiotów prywatnych, które jako partnerzy do niego przystąpią. 

Zaangażowanie do uczestnictwa w programie podmiotów komercyjnych działających  

w różnych branżach przyczyni się do stworzenia szerokiej i interesującej oferty dedykowanej 

osobom starszym. 

Program może stanowić również impuls dla lokalnych przedsiębiorców do rozwoju nowych 

gałęzi usług skierowanych do osób powyżej 60 roku życia. 

Zakłada się, że Pruszczańska Karta Seniora 60+ wzmocni kondycję materialną seniorów poprzez 

umożliwienie im korzystania z ulg i zniżek w różnorodnych obszarach, a także zwiększy ich 

aktywność społeczną. 

Program ma ułatwić seniorom dostępność do dóbr kultury, edukacji, sportu i rekreacji, 

zarządzanych przez jednostki organizacyjne i instytucje kultury Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański 

oraz instytucje komercyjne. Miasto zaprasza do udziału w programie inne instytucje publiczne, 

podmioty komercyjne oraz organizacje pozarządowe, które w ramach świadczonych przez siebie 

usług, będą udzielać ulg, preferencji lub świadczeń na rzecz seniorów. Po podjęciu uchwały przez 

Radę Miasta, Burmistrz Pruszcza Gdańskiego zarządzeniem ustali się regulamin wydawania, 

korzystania i użytkowania „Pruszczańskiej Karty Seniora 60+” oraz określi jej wzór 

„Pruszczańskiej Karty Seniora 60+”. Karta będzie uprawniać do korzystania z ulg, preferencji  

i zwolnień przewidzianych w programie, określonych w Katalogu ulg, preferencji i zwolnień  

w ramach Pruszczańskiej Karty Seniora 60+. 

Pan Jerzy Kulka  

dodał, że z karty będą mogły korzystać nie tylko osoby zameldowane w Pruszczu Gdańskim,  

ale także osoby stale tutaj zamieszkujące. Tak, jak w przypadku KARTY DUŻEJ RODZINY, 

użytkownicy KARTY SENIORA będą mieli 50% ulgi na usługi oferowane przez jednostki 

miejskie, natomiast poziom zniżki podmiotu oferującego ulgi zostanie z nim wynegocjowany,  

np. od 3% do 10%. 

Katalog ulg oferowanych przez podmioty gospodarcze będzie dostępny w dwóch formach: 

elektronicznej na stronie internetowej oraz w formie pisemnej, udostępniany przez pracowników 

Urzędu Miasta.  

 

Ad. 3 - Dyskusja dot. projektu uchwały Rady Miasta Pruszcz Gdański w sprawie 
wprowadzenia „Pruszczańskiej Karty Seniora 60+”. 

Pan Zenon Skapski  

zapytał, czy istnieje możliwość korzystania z ulg na terenie całego województwa ? 

Pan Jerzy Kulka 



Na tym etapie rozmawiamy o Pruszczańskiej Karcie Seniora. 

Przewodnicząca Małgorzata Czarnecka – Szafrańska 

W każdej chwili seniorzy mogą skorzystać z ulg w Gdańsku w placówkach kulturalno – 

oświatowych. Jest inicjatywa podjęta przez Wojewódzką Bibliotekę przy Targu Rakowym 

polegająca na tym, iż każdy zapisany senior będzie sobie mógł wyrobić kartę kulturalną 

upoważniającą do ulgowego wstępu do teatru, do opery, filharmonii w Gdańsku. Ta karta jest 

ogólnie dostępna dla mieszkańców całego województwa. 

Janusz Kulik 

Istotne jest to, że do wdrożenia Karty dojdzie. Teraz należy tylko system ten doskonalić  

i sukcesywnie informować seniorów. 

 

Ad. 4 - Informacja dot. realizacji polityki senioralnej na terenie miasta Pruszcz Gdański – 
ref. Jerzy Kulka Zastępca Burmistrza ds. społecznych. 

 

Pan Zenon Skąpski 

poruszył problem mieszkaniowy.  

Pan Jerzy Kulka 

poinformował o możliwościach pozyskania lokalu w TBS z partycypacją oraz przez osoby 

z listy oczekujących na lokale komunalne. 

 
Ad. 5 - Informacja odnośnie kwestii poruszonych we wnioskach Oddziałowej Sekcji 
Emerytów i Rencistów Związku Nauczycielstwa Polskiego w Pruszczu Gdańskim -  
ref. Małgorzata Czarnecka – Szafrańska Przewodnicząca Rady Miasta Pruszcz Gdański  
i Jerzy Kulka – Zastępca Burmistrza ds. społecznych. 

Wnioski stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 
 

Ad. 1) Na propozycję utworzenia DOMU SENIORA Burmistrz Jerzy Kulka odpowiedział: „Temat 

jest rozważany przez władze miasta. Mając na uwadze fakt, iż w otoczeniu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej jest teren do zagospodarowania, zapadła decyzja, że w najbliższej kadencji,  

do budynku MOPS zostanie dobudowane „skrzydło” o powierzchni użytkowej liczącej ok. 100 m2, 

w pomieszczeniach którego będą mogli spotykać się seniorzy. Będzie ono służyło celom 

senioralnym. W przyszłorocznym budżecie zabezpieczamy środki na wykonanie projektu 

dobudówki. Realizacja inwestycji rozpocznie się za ok. półtorej roku.” 

Ad. 2) Poręcze przy podejściu do budynku poczty przy ul. Obr. Pokoju zostały zamontowane. 

Ad. 3) Procedura wdrażania Karty Seniora została rozpoczęta. 

Ad. 4) Co do prośby o ułatwienie dostępu do specjalistycznej opieki medycznej poinformowano 

zebranych, że miasto nie jest absolutnie stroną w działalności zdrowotnej. Miasto w tej sprawie 

nie ma prawa głosu. Jedynie, czym miasto się zajmuje, to realizacja programów profilaktycznych. 



O dostępności do lekarzy specjalistów decyduje Narodowy Fundusz Zdrowia, który rozpisuje 

konkursy na kontrakty medyczne. Gmina rozpoczęła darmowe szczepienia przeciwko grypie osób 

powyżej 55 roku życia. Cykliczne prowadzone są badania mammograficzne. W październiku 

odbędzie się darmowe badanie słuchu. 

Ad. 5) Miasto częściowo przymierza się do rozwiązania problemu zapewnienia opieki seniorom 

na czas chwilowej nieobecności ich opiekunów. Pracownicy MOPS przeprowadzają  ankietę wśród 

osób w podeszłym wieku, wypytując czego oczekują do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Żeby sprostać oczekiwaniom  wymienionym przez wnioskodawców w piśmie ZNP i zapewnić 

doraźną opiekę seniorom, należałoby dysponować specjalnym budynkiem, w którym moglibyśmy 

podopiecznych  umieszczać. My jako miasto musimy poczekać na takie rozwiązanie. Szkoda tylko, 

że ginie model rodziny wielopokoleniowej, w której seniorzy do tej pory mogli liczyć na wsparcie.  

Ad. 6) Odnośnie umożliwienia bezdomnym wzięcia kąpieli i wymiany odzieży, Pani Krystyna Szulc 

wyjaśniła, że formułując wspólnie z koleżankami ten wniosek, zdawała sobie sprawę, że jego 

realizacja wymaga dłuższego czasu. Niemniej jednak postanowiły ten problem poruszyć.    

Pani Krystyna Szulc 

w imieniu grupy wnioskodawców, koleżanek z ZNP dziękuje za załatwienie wielu spraw spośród 

zgłoszonych próśb.  

Pan Jerzy Kulka 

przypomniał, że w miastach funkcjonowały łaźnie. Pomyślimy o miejscu, w którym będzie się 

można wykąpać przy projektowaniu DOMU SENIORA koło budynku MOPS.   

Małgorzata Czarnecka – Szafrańska 

Miasto podpisało umowy z noclegowniami. Zabezpiecza miejsca dla wszystkich chętnych  

i pokrywa koszty za ich pobyt. 

 

 

Ad. 6 - Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański  
na IV kwartał 2018 roku – Janusz Kulik Przewodniczący Rady Seniorów. 
 

L.p. Imię i nazwisko Dzień miesiąca 

1. Franciszek Maliszewski 25 października   
2. Zofia Masa 29 listopada  
3. Mirosława Polanowska 13 grudnia 

 
 



Ad. 7 - Wolne wnioski. 

Członkowie Rady Seniorów zawnioskowali o: 

1) o ponowne zajęcie się rozwiązaniem problemu komunikacyjnego  

na ul. Gałczyńskiego związanego ze ścieżką rowerową i zagrożeniem  

bezpieczeństwa rowerzystów jeżdżących w dwie strony, 

2) o połączenie z Sobieszewem ścieżki rowerowej biegnącej do Wiśliny, 

3) utwardzenie nawierzchni ul. Powstańców Wielkopolskich, 

4) wykonanie poręczy (barierek) zapewniających bezpieczeństwo osobom 

schodzącym z górnego tarasu przy pawilonach, po stromych schodach  

na ul. Niepodległości,  

5) o odpowiedź na pytanie, czy można więcej miejsc postojowych przeznaczyć dla 

mieszkańców na parkingu usytuowanym przy ul. Obrońców Pokoju przed 

budynkiem POCZTY, 

6) o zapewnienie punktualnych odjazdów autobusu linii 107 oraz o wyeliminowanie 

niewłaściwego zachowania kierowcy wywołującego gwałtowne hamowanie 

pojazdem. 

 
Na tym obrady zakończono.  

Zakończenie obrad nastąpiło w dniu 26 września 2018  r. o godz. 1405 słowami 
Przewodniczącego Rady Seniorów Janusza Kulika: „Zamykam ósmą zwyczajną sesję 
Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański”. 
 
 
 

Protokół sporządziła: Elżbieta Sójkowska 

 
PRZEWODNICZĄCY   
  RADY SENIORÓW                                                         

             

        Janusz Kulik 
 


